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COMMISSIE VOOR DE JUSTITIE COMMISSION DE LA JUSTICE 
 

van 

 

WOENSDAG 23 JANUARI 2019 

 

Namiddag 

 

______ 

 

 

du 

 

MERCREDI 23 JANVIER 2019 

 

Après-midi 

 

______ 

 

 

 

 

De behandeling van de vragen vangt aan om 

12.39 uur. De vergadering wordt voorgezeten door 

de heer Philippe Goffin. 

 

La discussion des questions est ouverte à 12 h 39 

par M. Philippe Goffin, président. 

 

01 Samengevoegde vragen van 

- mevrouw Vanessa Matz aan de minister van 

Veiligheid en Binnenlandse Zaken over "de 

recente statistieken betreffende de ingediende 

klachten voor partnergeweld" (nr. 28152) 

- mevrouw Vanessa Matz aan de minister van 

Justitie, belast met de Regie der Gebouwen, over 

"de recente statistieken betreffende de 

ingediende klachten voor partnergeweld" 

(nr. 28153) 

 

01 Questions jointes de 

- Mme Vanessa Matz au ministre de la Sécurité et 

de l'Intérieur sur "les récentes statistiques 

relatives aux dépôts de plaintes pour violences 

conjugales" (n° 28152) 

- Mme Vanessa Matz au ministre de la Justice, 

chargé de la Régie des Bâtiments, sur "les 

récentes statistiques relatives aux dépôts de 

plaintes pour violences conjugales" (n° 28153) 

 

01.01  Vanessa Matz (cdH): De pers heeft melding 

gemaakt van het grote aantal klachten wegens 

partnergeweld: 56 klachten per dag in België, 

waarvan 40 in Wallonië, vooral in het 

arrondissement Luik. Men neemt de traagheid van 

het gerecht op de korrel. Er zou onvoldoende 

personeel zijn. 

 

De bescherming van de slachtoffers vormt een 

probleem. Een slachtoffer zegt dat zij pas vijf jaar 

nadat ze een klacht had ingediend, ernstig werd 

genomen.  

 

Een klacht indienen blijft moeilijk. Men moet immers 

bewijzen kunnen voorleggen. Vaak zijn de eerste 

gewelddaden echter niet zichtbaar.  

 

In 2018 zouden er in België 33 feminicides 

gepleegd zijn; de meeste dossiers zouden 

geseponeerd zijn. 

 

Wat is het precieze aantal aangiftes van geweld 

tegenover vrouwen? Zult u meer middelen 

oormerken voor de versnelling van de gerechtelijke 

procedures? Zult u een strategie ontwikkelen 

waarbij rekening wordt gehouden met de 

01.01  Vanessa Matz (cdH): La presse a révélé le 

nombre important de plaintes pour violences 

conjugales: 56 plaintes par jour en Belgique, dont 

40 en Wallonie, surtout dans l'arrondissement de 

Liège. La lenteur de la justice est dénoncée. Les 

effectifs seraient insuffisants. 

 

 

La protection des victimes pose problème. Une 

victime dit n'avoir été prise au sérieux que cinq ans 

après son premier dépôt de plainte.  

 

 

Porter plainte reste difficile puisqu'il faut des 

preuves. Or souvent les premiers faits de violence 

ne sont pas visibles.  

 

Il y aurait eu 33 féminicides en Belgique en 2018; la 

plupart des dossiers auraient été classés sans 

suite.  

 

Connaissez-vous le nombre exact de signalements 

de violences à l'égard des femmes? Allez-vous 

dédier davantage de moyens à l'accélération des 

procédures judiciaires? Allez-vous développer une 

stratégie prenant en compte les différences 
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geografische verschillen en met de problemen in 

Luik? Hoe kunnen de slachtoffers beter beschermd 

worden? 

 

géographiques et les difficultés à Liège? Comment 

mieux protéger les victimes? 

 

01.02 Minister Koen Geens (Frans): Vanaf het 

begin van de huidige zittingsperiode is de strijd 

tegen huiselijk geweld een prioriteit voor de politie, 

het gerecht en de Gemeenschappen. 

 

In het Nationaal Veiligheidsplan ligt de nadruk op 

opleiding van de politie. Het is belangrijk dat de 

feiten een correctie kwalificatie krijgen. De 

opvolging bestaat voornamelijk uit een tweede 

bezoek door de politie na de aangifte. Voorts wordt 

er geïnvesteerd in specifieke instrumenten om de 

juridische twijfels weg te nemen.  

 

In Vlaanderen kunnen de slachtoffers terecht bij de 

Family Justice Centers, waar een multidisciplinair 

team klaarstaat om naar hen te luisteren en hen 

door te verwijzen op basis van een 

ketenbenadering. Ook in Franstalig België en in 

Brussel overweegt men zo een ketenbenadering. 

 

In het kader van een mondelinge vraag kan ik de 

parketten geen geüpdatete cijfers vragen, maar 

volgens eerdere gegevens was er sprake van een 

verdeling van 50% in Vlaanderen, 40% in Wallonië 

en 10% in Brussel. 

 

Het College van procureurs-generaal werkt 

momenteel aan heel wat initiatieven, zoals de 

uitwerking van instrument voor risicoanalyse en 

overleg tussen gespecialiseerde magistraten en de 

politie.  

 

In het kader van de evaluatie van het nationaal 

actieplan ter bestrijding van alle vormen van 

gendergerelateerd geweld zal de volgende regering 

een overzicht geven. 

 

Ondanks al die initiatieven hebben sommige 

slachtoffers nog steeds het gevoel dat ze niet goed 

opgevangen of geholpen worden. We moeten alles 

in het werk stellen om dat zo veel mogelijk te 

voorkomen, maar dat is geen eenvoudige opgave.  

 

01.02  Koen Geens, ministre (en français): La lutte 

contre la violence intrafamiliale est prioritaire depuis 

le début de cette législature pour la police, la justice 

et les Communautés. 

 

Le Plan national de sécurité met l'accent sur la 

formation de la police. Une qualification correcte 

des faits est importante. Le suivi par la police 

consiste surtout en une seconde visite après la 

déclaration. On investit dans des facilités 

spécialisées pour dissiper les doutes juridiques.  

 

 

En Flandre, les victimes peuvent se rendre dans 

des Family Justice Centers où elles sont écoutées 

et orientées dans le cadre de l'approche en chaîne 

par une équipe interdisciplinaire. Des côtés 

francophone et bruxellois, une approche en chaîne 

est également envisagée.  

 

Dans le cadre d'une question orale, je ne suis pas 

en mesure de réclamer des chiffres actualisés 

auprès des parquets. Selon des données 

précédentes, il serait question de 50 % en Flandre, 

40 % en Wallonie et 10 % à Bruxelles.  

 

De nombreuses initiatives sont en cours au sein du 

Collège des procureurs généraux (création d'un 

instrument d'évaluation des risques, concertations 

entre magistrats spécialisés et police notamment).  

 

 

Dans l'évaluation du plan d'action national de lutte 

contre toutes les formes de violences basées sur le 

genre, un aperçu sera fourni par le gouvernement 

suivant.  

 

Malgré toutes ces initiatives, certaines victimes se 

sentent encore peu accueillies ou aidées. Nous 

devons tout faire pour réduire ce phénomène mais il 

est difficile à éviter. 

 

01.03 Vanessa Matz (cdH): Het aantal zaken dat 

nog hangende is bij de hoven en rechtbanken is 

zorgwekkend. Er is nog veel werk aan de winkel. In 

Luik is er nood aan extra middelen en personeel. 

 

De voorzitter: Vraag nr. 28256 van mevrouw Pas 

wordt omgezet in een schriftelijke vraag en vraag 

nr. 28344 van mevrouw Onkelinx wordt uitgesteld. 

 

01.03  Vanessa Matz (cdH): Le nombre de cas qui 

restent pendants devant les cours et tribunaux est 

interpellant. Il reste beaucoup à faire. À Liège, il 

faudrait plus de moyens et d'effectifs.  

 

Le président: La question n° 28256 de Mme Pas 

est transformée en question écrite et la question 

n° 28344 de Mme Onkelinx est reportée. 

 

Het incident is gesloten. 

 

L'incident est clos. 

 



CRABV 54 COM 1019 23/01/2019  

 

KAMER-6E ZITTING VAN DE 54E ZITTINGSPERIODE 2018 2019 CHAMBRE-6E SESSION DE LA  54E LÉGISLATURE 

 

3 

02 Vraag van mevrouw Annick Lambrecht aan de 

minister van Justitie, belast met de Regie der 

Gebouwen, over "het gebrek aan (geestelijke) 

gezondheidszorg in de gevangenissen en de 

gevolgen op vlak van recidive" (nr. 28336) 

 

02 Question de Mme Annick Lambrecht au 

ministre de la Justice, chargé de la Régie des 

Bâtiments, sur "la pénurie de soins de santé 

(mentale) dans les prisons et ses conséquences 

au niveau de la récidive" (n° 28336) 

 

02.01  Annick Lambrecht (sp.a): De 

interministeriële conferentie Volksgezondheid riep 

op 26 maart 2018 een taskforce in het leven om de 

zorg voor gedetineerden op hetzelfde niveau te 

tillen als de zorg voor de rest van de bevolking. De 

wachttijd voor gevangenen die een gesprek bij de 

psycholoog willen, duurt soms langer dan de straf 

die ze effectief uitzitten. Gedetineerden die drugs 

gebruiken, hebben ook meer kans op 

psychiatrische aandoeningen en een hogere kans 

op recidive. 

 

Hoe staat het vandaag met die taskforce? Wie is 

verantwoordelijk voor de coördinatie van de 

geestelijke gezondheidszorg van de gedetineerden? 

Bestaan er wachtlijsten? Wat is het 

recidivepercentage in de gevangenissen? Erkent de 

minister het verband tussen de kans op recidive en 

de kwaliteit van de geestelijke gezondheidszorg 

tijdens de detentie? 

 

02.01  Annick Lambrecht (sp.a): Le 26 mars 2018, 

la conférence interministérielle Santé publique a 

créé une task force chargée d'aligner la qualité des 

soins dispensés aux détenus sur celle des soins 

prodigués à la population générale. Il arrive que des 

détenus aient terminé de purger leur peine avant 

d'obtenir le rendez-vous demandé chez le 

psychologue. En outre, les risques d'affections 

psychiatriques et de récidive sont supérieurs chez 

les détenus toxicomanes. 

 

 

Où en sont actuellement les travaux de la task force 

précitée? Qui est responsable de la coordination 

des soins de santé mentale des détenus? Existe-t-il 

des listes d'attente? Quel est le taux de récidive 

dans les prisons? Le ministre admet-il le lien entre 

les risques de récidive et la qualité des soins de 

santé mentale dispensés durant la détention? 

 

02.02 Minister Koen Geens (Nederlands): 

Maandelijks vergaderen er vier werkgroepen van 

deze taskforce: over zorg en detentie, over het 

technisch-financiële aspect, over de beleidskeuzes 

en over de randvoorwaarden. Eind januari worden 

de resultaten besproken met alle bevoegde 

kabinetten en administraties. 

 

02.02  Koen Geens, ministre (en néerlandais): 

Quatre groupes de travail de cette task force se 

réunissent mensuellement autour des thèmes 

suivants: les soins et la détention, l'aspect technico-

financier, les choix politiques et les conditions 

périphériques à mettre en place. Les résultats de 

leurs travaux seront discutés à la fin janvier avec 

l'ensemble des administrations et des cabinets 

compétents.  

 

Het directoraat-generaal Penitentiaire Inrichtingen 

coördineert de gezondheidszorg van de 

gedetineerden. De Gemeenschappen zijn bevoegd 

voor de preventieve gezondheidszorg en het 

welzijn. 

 

Van iedere gedetineerde wordt bij binnenkomst een 

anamnese van zijn gezondheidssituatie opgemaakt. 

Elke gedetineerde kan op ieder moment een 

consultatie vragen bij gevangenisarts, specialist, 

psychiater of tandarts. Voor ernstige psychiatrische 

problemen bestaan er penitentiaire inrichtingen met 

een zorgequipe. Ook voor gedetineerden met een 

drugsverleden bestaan er specifieke maatregelen. 

 

 

 

Er zijn geen wachtlijsten bij de gevangenisartsen, 

maar wel voor een consultatie bij de 

geestelijkegzondheidsmedewerkers. 

 

La Direction générale des Établissements 

pénitentiaires coordonne les soins de santé des 

détenus. Les Communautés sont compétentes pour 

les soins de santé préventifs et le bien-être. 

 

 

Il est procédé à une anamnèse de l'état de santé de 

chaque détenu au moment de son admission en 

prison. Le détenu peut, à tout moment, demander 

une consultation chez le médecin de la prison ou 

chez un spécialiste, un psychiatre ou un dentiste. 

Pour les problèmes psychiatriques graves, il existe 

des établissements pénitentiaires dotés d'une 

équipe de soins. Des mesures spécifiques sont 

aussi prévues pour les détenus ayant un passé en 

matière de toxicomanie. 

 

Au contraire des consultations chez les 

collaborateurs en charge de la santé mentale, il n'y 

a pas de listes d'attente chez les médecins des 

prisons. 
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Er bestaan geen gegevens over recidive. Het is wel 

wetenschappelijk aangetoond dat een aangepaste 

behandeling tijdens de detentie of tijdens de 

postpenitentiaire begeleiding leidt tot een daling van 

het recidiverisico. 

 

 

Il n'existe pas de données concernant la récidive 

mais il est scientifiquement démontré qu'un 

traitement adéquat au cours de la détention ou 

pendant l'accompagnement post-pénitentiaire fait 

diminuer le risque de récidive.  

 

02.03  Annick Lambrecht (sp.a): Er zijn dus 

blijkbaar geen speciale problemen. 

 

02.03  Annick Lambrecht (sp.a): Il n'y a donc 

apparemment pas de problèmes spécifiques.  

 

Het incident is gesloten. 

 

L'incident est clos. 

 

03 Vraag van de heer Olivier Maingain aan de 

minister van Justitie, belast met de Regie der 

Gebouwen, over "de instelling van een 

parlementaire onderzoekscommissie naar 

aanleiding van de gevallen van pedofilie bij de 

getuigen van Jehova" (nr. 28206) 

 

03 Question de M. Olivier Maingain au ministre 

de la Justice, chargé de la Régie des Bâtiments, 

sur "la mise sur pied d'une commission 

d'enquête parlementaire relative à des faits de 

pédophilie commis au sein de la communauté 

des témoins de Jéhovah" (n° 28206) 

 

03.01 Olivier Maingain (DéFI): Het Informatie- en 

Adviescentrum inzake schadelijke sektarische 

organisaties (IACSSO) maakt zich zorgen over de 

getuignissen die door het centrum aan het parket 

werden overgezonden over pedofiele handelingen 

door Jehova's getuigen. De slachtoffers maken zich 

bovendien zorgen over de aanwezigheid van 

zedendelinquenten die nog steeds actief zijn in deze 

gemeenschap. 

 

Het IACSSO heeft u hierover in december een brief 

geschreven, opdat de Kamer een 

onderzoekscommissie zou instellen om deze 

situatie op te helderen en opdat er een einde aan 

zou worden gesteld. Dat gebeurde bijvoorbeeld in 

Australië, waar de commissie heeft uitgemaakt dat 

er onder de Jehova's Getuigen 1.006 vermoedelijke 

verkrachters waren, van wie honderden recidivisten. 

Ook in Nederland werd er onlangs een 

onderzoekscommissie opgericht. 

 

Werd u ingelicht over deze feiten? Heeft u 

bijkomende informatie van het parket? Werd er een 

gerechtelijk onderzoek ingesteld? Welke 

maatregelen werden er genomen of zullen er 

genomen worden om de kinderen in deze 

gemeenschap te beschermen? 

 

03.01  Olivier Maingain (DéFI): Le Centre 

d'information et d'avis sur les organisations 

sectaires nuisibles (CIAOSN) s’inquiète de 

témoignages, transmis au parquet, sur des actes 

pédophiles commis par des membres des témoins 

de Jéhovah. Les victimes s’inquiètent en outre de la 

présence de délinquants sexuels toujours actifs 

dans cette communauté.  

 

 

Le CIAOSN vous a écrit, en décembre, pour que la 

Chambre organise une commission d’enquête pour 

clarifier cette situation et y mettre fin. C’est ce qui a 

été fait en Australie, où la commission a établi 

l’existence de 1 006 présumés violeurs dont des 

centaines de récidivistes, mais aussi, plus 

récemment, aux Pays-Bas. 

 

 

 

 

Avez-vous été informé des faits? Avez-vous des 

informations complémentaires du parquet? Une 

information a-t-elle été ouverte? Quelles mesures 

sont-elles prises ou envisagées pour protéger les 

enfants de cette communauté? 

 

03.02 Minister Koen Geens (Frans): Op 

11 september 2018 werd ik op de hoogte gebracht 

van het rapport van het IACSSO over het seksueel 

misbruik van minderjarigen bij Jehova's getuigen. 

Mijn diensten hebben onverwijld contact 

opgenomen met het IACSSO en het parket werd 

ingelicht. Ondertussen heeft het parket van Brussel 

het rapport overgemaakt aan het federaal parket. 

 

03.02  Koen Geens, ministre (en français): Le 

11 septembre 2018, j'ai été informé par le rapport 

du CIAOSN au sujet d'abus sexuels sur mineurs au 

sein de l'organisation des témoins de Jéhovah. Mes 

services ont immédiatement contacté le CIAOSN et 

se sont assurés que le parquet était informé. Entre-

temps le parquet de Bruxelles a transmis le rapport 

au parquet fédéral. 

 

Op 5 december heb ik een aanbeveling van het 

IACSSO ontvangen, dat ervoor pleitte dat het 

Le 5 décembre, j'ai reçu la recommandation du 

CIAOSN préconisant que le Parlement soit chargé 
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Parlement zich over de interne regels van de 

organisatie van Jehova's getuigen en de eventuele 

invloed van die beweging op de bereidheid van 

personen om feiten van pedofilie te melden, zou 

buigen. Er is geen rechtsgrond voor de oprichting 

door religieuze gemeenschappen van eigen 

rechtbanken voor gemeenrechtelijke zaken. Zulke 

rechtbanken kunnen niet in de plaats van de 

Belgische hoven en rechtbanken treden. 

 

Op 9 januari heeft er een vergadering 

plaatsgevonden tussen het Brussels parket, het 

federaal parket, de gerechtelijke politie en het 

IACSSO, dat zijn verslag toegelicht heeft. Het 

federaal parket onderzoekt hoe er aan de zaak 

gevolg moet worden gegeven. 

 

d'investiguer les règles internes de l'organisation 

des témoins de Jéhovah et son éventuelle influence 

sur la disposition des personnes à dénoncer des 

faits de pédophilie. La création de propres tribunaux 

par les communautés religieuses pour des affaires 

de droit commun n'a aucun fondement juridique et 

ne peut se substituer aux cours et tribunaux belges.  

 

 

 

Une réunion s'est tenue le 9 janvier entre le parquet 

de Bruxelles, le parquet fédéral, la police judiciaire 

et le CIAOSN qui a expliqué son rapport. Le parquet 

fédéral analyse les suites à donner.  

 

Het incident is gesloten. 

 

L'incident est clos. 

 

04 Vraag van de heer Olivier Maingain aan de 

minister van Justitie, belast met de Regie der 

Gebouwen, over "de evaluatie van de speciale 

deradicaliseringsafdelingen (Deradex) in de 

gevangenissen" (nr. 28207) 

 

04 Question de M. Olivier Maingain au ministre 

de la Justice, chargé de la Régie des Bâtiments, 

sur "l'évaluation des sections spéciales de 

déradicalisation (Deradex) dans les prisons" 

(n° 28207) 

 

04.01  Olivier Maingain (DéFI): Het Actieplan 

Aanpak radicalisering gevangenissen uit 2015 

voorziet in twee gespecialiseerde 

deradicaliseringsafdelingen (Deradex) in de 

gevangenissen te Itter en te Hasselt, telkens met 

20 plaatsen en 26 bewakingsbeambten en 

psychosociaal personeel. Op 1 april 2017 zouden er 

in Itter 16 gederadicaliseerde gedetineerden 

opgevangen zijn en in Hasselt 10. Er is ook in vier 

'satellietgevangenissen' voorzien. 

 

Vakbonden en verenigingen dringen aan op een 

betere evaluatie van het werk dat er in de 

Deradexafdelingen verricht wordt. Ze hekelen het 

feit dat de gevangenen gemakkelijk met elkaar 

kunnen communiceren, en stellen het ontbreken 

van een echt deradicaliseringsprogramma, het 

personeelstekort en het gebrek aan opleiding en 

opvolging van de gevangenen bij hun vrijlating aan 

de kaak. 

 

In de commissievergadering van 26 april 2017 hebt 

u aangekondigd dat die evaluatie bijna afgerond 

was. Anderhalf jaar later beschikken we er nog 

steeds niet over. 

 

Wat zijn de resultaten van de evaluatie? Hoeveel 

geradicaliseerde gevangenen bevonden er zich op 

1 januari 2019 in Itter en Hasselt? 

 

Wanneer zal het deradicaliseringswerk in de 

afdelingen en de satellietevangenissen opnieuw 

gedefinieerd worden? Hoeveel islamitische 

04.01  Olivier Maingain (DéFI): Le plan d'action 

prison 2015 prévoit deux sections spéciales de 

déradicalisation (Deradex) aux prisons d'Ittre et 

d'Hasselt, chacune de 20 places avec 26 agents de 

surveillance et du personnel psychosocial. Au 1er 

avril 2017, Ittre aurait accueilli 16 détenus 

déradicalisés, et Hasselt 10. Quatre "prisons 

satellites" sont aussi prévues. 

 

 

 

Syndicats et associations demandent une meilleure 

évaluation du travail des ailes Deradex, dénonçant 

la communication aisée des détenus entre eux, 

l'absence de réel programme de déradicalisation, le 

manque de personnel, de formation et de suivi des 

détenus à leur sortie de prison. 

 

 

 

 

En commission du 26 avril 2017, vous annonciez la 

finalisation de cette évaluation. Un an et demi plus 

tard, nous n'en disposons pas encore. 

 

 

Quels sont les résultats de l'évaluation? Au 1er 

janvier 2019, combien de radicalisés sont-ils 

détenus à Ittre et Hasselt? 

 

Quand le travail de déradicalisation des sections et 

prisons satellites sera-t-il redéfini? Combien de 

conseillers islamiques et de psychologues 
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consulenten en hoeveel psychologen begeleiden er 

de gevangenbewaarders? Is de personeelsformatie 

van die afdelingen vervuld? Beschikt elke 

gevangenis over een referentiepersoon inzake 

radicalisering? Is het statuut met de rechten en 

plichten van de religieuze consulenten klaar? Hoe 

staat het met het koninklijk besluit over dat statuut 

dat u in het vooruitzicht gesteld had? Krijgen de 

beambten een basis- en een voortgezette 

opleiding? Het Opleidingscentrum voor Penitentiair 

Personeel biedt een opleiding over radicalisering 

aan, maar volgens de beambten volstaat die niet. 

 

accompagnent-ils les agents pénitentiaires? Le 

cadre de ces sections est-il complet? Chaque 

prison dispose-t-elle d'un "référent radicalisme"? Le 

statut des droits et obligations des conseillers 

religieux est-il en place? Qu'en est-il de l'arrêté royal 

relatif à ce statut que vous annonciez? Les agents 

bénéficieront-ils d'une formation initiale et continue? 

Le Centre de Formation pour le Personnel 

Pénitentiaire (CFPP) dispose d'une formation sur la 

radicalisation mais elle est insuffisante, selon les 

agents. 

 

In de commissievergadering van 26 april zei u dat 

er geïnvesteerd werd in een zo breed mogelijke 

basisopleiding voor alle personeelsleden en dat er 

bijscholingsmodules bestudeerd werden. Wat is de 

huidige stand van zaken? 

 

In welke vorm van begeleiding is er voorzien voor 

de geradicaliseerde gedetineerden wanneer ze de 

gevangenis verlaten? Wat houdt die begeleiding 

precies in? Is ze verplicht of facultatief? Gebeurt de 

begeleiding in samenspraak met alle deelgebieden? 

 

En commission du 26 avril, vous affirmiez que l'on 

investissait dans une formation de base la plus 

large possible pour tous les membres du personnel 

et que des modules de perfectionnement étaient à 

l'étude. Qu’en est-il aujourd’hui? 

 

De quel type de suivi bénéficient les détenus 

radicalisés à leur sortie de prison? En quoi consiste-

t-il? Est-il obligatoire ou facultatif? Ce suivi se fait-il 

en concertation avec toutes les entités fédérées?  

 

04.02 Minister Koen Geens (Frans): De 

Deradexafdelingen worden momenteel 

geëvalueerd. 

 

Op 1 januari 2019 bevonden er zich 

8 gedetineerden in de Deradexafdeling van Hasselt 

en 15 in die van Itter.  

 

De criteria voor de Deradexafdelingen werden in het 

verleden al vastgesteld. Voor de 

satellietgevangenissen werkt de administratie in 

overleg met de Gemeenschappen aan de 

beschrijving van de opdrachten. 

 

De personeelsformatie van de islamconsulenten 

voorziet in 27 vte's; 34 personen werden benoemd 

en twee aanvragen zijn hangende.  

 

De wettelijke basis van het statuut van de 

aalmoezeniers werd goedgekeurd tijdens de 

plenaire vergadering van 17 december. De 

koninklijke besluiten zijn in de maak. 

 

In de gevangenis van Itter werden er een 

psycholoog en een maatschappelijk werker 

aangenomen en de begeleiding van de 

gedetineerden in de Deradexafdeling is verdeeld 

over de leden van de psychosociale dienst die een 

specifieke opleiding hebben gevolgd.  

 

Gedurende de detentie vindt er regelmatig overleg 

plaats tussen de verschillende diensten.  

 

04.02  Koen Geens, ministre (en français): Les 

sections Deradex sont en cours d'évaluation.  

 

 

Au 1er janvier 2019, 8 détenus se trouvent dans la 

section Deradex de Hasselt et 15 dans celle d'Ittre. 

 

 

Les critères des sections Deradex ont déjà été 

définis par le passé. Pour les prisons satellites, 

l'administration travaille en concertation avec les 

Communautés à définir leurs missions. 

 

 

Le cadre des conseillers islamiques est de 27 ETP, 

34 personnes ont été nommées et deux demandes 

sont en cours. 

 

La base légale du statut des aumôniers a été votée 

lors de la séance plénière du 17 décembre. Les 

arrêtés royaux sont en cours de préparation. 

 

 

À Ittre, un psychologue et un assistant social ont été 

engagés et les prises en charge des détenus 

Deradex sont réparties entre les membres du 

service psychosocial qui ont suivi une formation. 

 

 

 

Des concertations régulières sont menées entre les 

différents services lors de la détention. 
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In 2015 heeft het personeel een doorgedreven 

opleiding gevolgd om de Deradexafdelingen om te 

vormen tot expertisecentra. Begin 2019 zal er in 

twee pilotgevangenissen een e-learningmodule 

worden ingevoerd, te beginnen met Mechelen, 

vanaf vandaag.  

 

Er wordt voor elke gedetineerde een 

reclasseringsplan opgesteld onder toezicht van de 

psychosociale dienst, waarin er aangepaste 

maatregelen worden voorgesteld. 

 

En 2015, le personnel a reçu une formation 

approfondie afin de transformer les sections 

Deradex en centres d'expertise. Un module e-

learning sera déployé dans deux prisons pilotes 

début 2019, en commençant par Malines à partir 

d'aujourd'hui. 

 

Un plan de reclassement est rédigé pour chaque 

détenu sous l'égide du service psycho-social, avec 

proposition de mesures adaptées.  

 

Voordat de gedetineerden de gevangenis verlaten, 

worden alle veiligheidspartners en de 

Gemeenschappen uitvoerig ingelicht. 

 

De lokale taskforces ontvangen een verslag dat 

wordt opgesteld door de PSD, OCAD en de 

Veiligheid van de Staat. De Gemeenschappen 

dragen de dossiers over aan extramurale 

begeleidingsdiensten en de Justitiehuizen kunnen 

meer gedetailleerde informatie doorgeven. 

 

Avant leur sortie de prison, un flux de 

renseignements informe tous les partenaires de 

sécurité et les Communautés. 

 

Les task forces locales reçoivent un rapport rédigé 

par les SPF, l'OCAM et la Sûreté. Les 

Communautés cèdent les dossiers aux services 

d'accompagnement extra-muros et les maisons de 

justice peuvent transmettre des informations plus 

détaillées. 

 

04.03  Olivier Maingain (DéFI): U hebt niet 

geantwoord op de vraag of elke gevangenis over 

een radicaliseringsambtenaar beschikt. 

 

In april 2017 liep er een evaluatie en die loopt nu 

nog steeds! Wanneer zal die evaluatie afgerond 

zijn? Het zou interessant zijn om te weten of de 

penitentiaire administratie of andere diensten 

concrete doelstellingen hebben vastgelegd. 

 

Aangezien een aantal gevangenen de 

Deradexafdeling verlaten, zou een precieze 

evaluatie nuttig zijn. Hebt u meer informatie? 

 

04.03  Olivier Maingain (DéFI): Vous ne m'avez 

pas dit si chaque établissement dispose d'un 

référent radicalisme. 

 

En avril 2017, l'évaluation était en cours et l'est 

encore aujourd'hui! Quand aboutira-t-elle? Il serait 

intéressant de savoir si l'administration pénitentiaire 

ou d'autres services ont fixé des objectifs concrets. 

 

 

Vu le départ de prisonniers des sections Deradex, il 

y aurait lieu d'avoir une évaluation précise. 

Disposez-vous d'éléments? 

 

04.04 Minister Koen Geens (Frans): Er wordt 

permanent geëvalueerd. Voorlopige of definitieve 

vrijlatingen van geradicaliseerden leren ons veel 

over de samenwerking met de taskforces en de 

lokale integrale veiligheidscellen. 

 

Wat betreft de vraag wie er in afzondering moet 

worden geplaatst, zullen we binnenkort over meer 

informatie beschikken. Naar aanleiding van het 

drama in mei 2018 in Luik werken Selex en OCAD 

samen om een beter opsporingssysteem te 

ontwikkelen. 

 

04.04  Koen Geens, ministre (en français): 

L'évaluation est affaire permanente, la libération 

provisoire ou définitive de radicalisés nous apprend 

beaucoup sur la coopération avec les task forces et 

les cellules intégrées de sécurité. 

 

Quant à savoir qui mettre à l'isolement, nous allons 

disposer de nouvelles informations. Suite au drame 

de Liège en mai 2018, le Selex et l'OCAM collabore 

à mettre au point un meilleur système de détection. 

 

Het incident is gesloten. 

 

L'incident est clos. 

 

05 Vraag van mevrouw Annick Lambrecht aan de 

minister van Justitie, belast met de Regie der 

Gebouwen, over "de middeleeuwse toestanden 

in de gevangenis van Brugge" (nr. 28353) 

 

05 Question de Mme Annick Lambrecht au 

ministre de la Justice, chargé de la Régie des 

Bâtiments, sur "les situations moyenâgeuses à la 

prison de Bruges" (n° 28353) 

 

05.01  Annick Lambrecht (sp.a): De gevangenis 05.01  Annick Lambrecht (sp.a): La prison de 
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van Brugge bevindt zich een lamentabele toestand. 

Volgens het ACV Openbare Diensten zijn er liefst 

86 dringende reparaties nodig. Omdat de toestellen 

in de keuken niet meer werken, wordt er voor de 

maaltijden een beroep gedaan op een externe 

firma. Ook de was moet worden uitbesteed omdat 

de wasserij haar beste tijd heeft gehad. De schone 

was wordt nu nat in dozen bij de gevangenis 

afgeleverd, wat toch vragen doet rijzen over de 

hygiëne.  

 

Hoe is het zover kunnen komen? Wie is er voor 

deze wantoestand verantwoordelijk? Wat wordt 

eraan gedaan? 

 

Bruges est dans un état déplorable. Selon la CSC 

Services publics, pas moins de 86 réparations 

urgentes sont nécessaires. Il est fait appel à une 

société externe pour les repas étant donné que le 

matériel de la cuisine ne fonctionne plus. La lessive 

doit également être externalisée car les machines 

de la blanchisserie ne donnent plus satisfaction. 

Désormais, le linge propre – et humide – est livré en 

caisses à la prison, un processus qui soulève des 

questions en matière d'hygiène. 

 

Comment a-t-on pu en arriver là? Qui est 

responsable de ces dysfonctionnements? Quelles 

mesures sont mises en œuvre pour y remédier? 

 

05.02 Minister Koen Geens (Nederlands): Hoewel 

het een vrij recent gebouw is, vertoont de 

gevangenis van Brugge ernstige gebreken. Er wordt 

wel degelijk aan gewekt. Binnenkort start de 

renovatie van de hoofdriolering, voor een bedrag 

van 1,8 miljoen euro. In augustus moeten alle 

elektrisch aangedreven poorten vervangen zijn. Dat 

kost 5,8 miljoen euro. Ook de vernieuwing van de 

douches wordt in 2019 voortgezet. Voor de wasserij 

worden nieuwe toestellen gekocht en ook in de 

keuken zullen de nodige aanpassingswerken 

worden uitgevoerd. Eveneens dit jaar wordt een 

studieopdracht gelanceerd voor de renovatie van de 

waterinstallatie en de buitenaanleg, zoals de 

wandeling en de omheining. 

 

 

 

Ondanks de krappe financiële middelen bij de 

Regie der Gebouwen en de FOD Justitie zijn er in 

Brugge toch heel wat werken aan de gang. 

 

05.02  Koen Geens, ministre (en néerlandais): La 

prison de Bruges présente des défectuosités graves 

en dépit d'une construction relativement récente. 

Les services concernés s'attellent toutefois à y 

remédier. La rénovation de l'égout principal, pour un 

montant de 1,8 million d'euros, débutera sous peu. 

Toutes les portes électriques devront être 

remplacées pour le mois d'août, une intervention 

qui représente un investissement de 5,8 millions 

d'euros. La rénovation des douches se poursuivra 

également en 2019. De nouveaux appareils seront 

acquis pour la blanchisserie et les travaux 

nécessaires seront également exécutés dans la 

cuisine. Une étude sera aussi commandée cette 

année en vue de la rénovation des conduites d'eau 

et des espaces extérieurs tels que les préaux et 

clôtures. 

 

De nombreux travaux sont donc en cours à Bruges 

en dépit des moyens financiers limités dont 

disposent la Régie des Bâtiments et le SPF Justice. 

 

05.03  Annick Lambrecht (sp.a): Dat zijn 

bemoedigende woorden. Misschien gaan de zaken 

wat sneller vooruit, nu de minister van Justitie ook 

bevoegd is voor de Regie der Gebouwen. 

 

05.03  Annick Lambrecht (sp.a): Les propos du 

ministre de la Justice sont encourageants. Le 

dossier avancera peut-être plus vite à présent qu'il 

est également en charge de la Régie des 

Bâtiments.  

 

Het incident is gesloten. 

 

L'incident est clos. 

 

06 Vraag van de heer Georges Dallemagne aan 

de minister van Justitie, belast met de Regie der 

Gebouwen, over "het aflopen van de termijn van 

een jaar voor de beëindiging van de 

erfpachtovereenkomst voor de Grote Moskee in 

Brussel" (nr. 28356) 

 

06 Question de M. Georges Dallemagne au 

ministre de la Justice, chargé de la Régie des 

Bâtiments, sur "l'expiration du délai d'un an pour 

la fin de la concession de la Grande Mosquée de 

Bruxelles" (n° 28356) 

 

06.01 Georges Dallemagne (cdH): In maart 2018 

heeft de ministerraad op aanraden van de 

onderzoekscommissie Terroristische Aanslagen 

beslist de met de Muslim World League gesloten 

overeenkomst inzake de concessie voor de Grote 

Moskee van Brussel te verbreken. De liga heeft bij 

06.01  Georges Dallemagne (cdH): En mars 2018, 

sur recommandation de la commission Attentats, le 

Conseil des ministres a décidé de rompre la 

convention avec la Ligue islamique mondiale qui 

organisait la concession de la Grande Mosquée de 

Bruxelles. Celle-ci avait introduit un recours auprès 
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de Raad van State hoger beroep ingesteld, dat 

evenwel verworpen werd. 

 

Over twee maanden verstrijkt de opzeggingstermijn 

van een jaar. De Grote Moskee moet net zoals alle 

andere vzw's haar jaarrekeningen indienen. Dat 

heeft ze in 2016 en 2017 verzuimd. U moet 

onderhandelen over de verbrekingsvergoeding die 

de Belgische Staat moet betalen. 

 

Wat is de stand van zaken met betrekking tot dat 

dossier? Heeft de Grote Moskee nog een andere 

beroepsprocedure ingesteld? Zo ja, hoe staat het 

met die procedure? Hoe staat het met de 

besprekingen voor de overname van de concessie 

door een andere partner die de aanbevelingen van 

de onderzoekscommissie Terroristische Aanslagen 

ter harte zou nemen? Welke vergoeding zal de 

Staat moeten betalen? Wat is uw reactie op het feit 

dat de Grote Moskee haar jaarrekeningen niet 

ingediend heeft? 

 

du Conseil d’État mais il a été rejeté. 

 

 

Le préavis d’un an viendra à expiration dans deux 

mois. La Grande Mosquée, comme toute ASBL, 

doit déposer ses comptes annuels, ce qu’elle n’a 

pas fait en 2016 et 2017. Il vous appartient de 

négocier l’indemnité de rupture dont devra 

s’acquitter l’État belge. 

 

Quel est l’état d’avancement de ce dossier? Y a-t-il 

eu un autre recours de la part de la Grande 

Mosquée? Si oui où en est cette procédure? Où en 

sont les discussions pour une reprise par un autre 

partenaire qui respecterait les recommandations de 

la commission d’enquête Attentats? Quelle est 

l’indemnisation que l’État devrait payer? Quelles 

sont vos réactions quant au non-dépôt des comptes 

annuels de la Grande Mosquée? 

 

06.02 Minister Koen Geens (Frans): Na het in 

september 2018 gewezen arrest hebben mijn 

diensten de Muslim World League ervan overtuigd 

de concessie op te zeggen. De liga heeft sinds 

31 december 2018 de financiering van het 

Islamitisch en Cultureel Centrum van België (ICCB) 

stopgezet. 

 

Er is nooit sprake geweest van een financiële 

compensatie. Het ICCB en de Muslim World 

League hebben zich loyaal opgesteld bij de 

uitvoering van de verbreking van de overeenkomst. 

De personeelsleden van het ICCB hebben hun 

ontslagbrief ontvangen en de in de Grote Moskee 

ondergebrachte medewerkers moeten vóór 

31 maart het gebouw verlaten. 

 

06.02  Koen Geens, ministre (en français): Après 

l'arrêt émis en septembre, mes services ont 

convaincu la Ligue islamique mondiale de rompre la 

concession. Elle a cessé de financer le Centre 

Islamique et Culturel de Belgique (CICB) le 

31 décembre 2018. 

 

 

Il n'a jamais été question de compensation 

financière. Le CICB et la Ligue islamique mondiale 

se sont montrés loyaux dans l'application de cette 

rupture. Les employés du CICB ont reçu leur lettre 

de licenciement et les collaborateurs hébergés dans 

la Grande Mosquée devront quitter le bâtiment pour 

le 31 mars. 

 

Er werd overwogen om een 

bezettingsovereenkomst ter bede te sluiten tussen 

de Regie der Gebouwen en de vzw College van het 

Executief van de Moslims van België in afwachting 

van de oprichting van een nieuwe vzw die instaat 

voor het beheer van de gemeenschappelijke 

ruimten. 

 

Deze nieuwe concessie zal worden opgesteld met 

inachtneming van de aanbevelingen van de 

parlementaire onderzoekscommissie. 

 

La conclusion d'une convention pour occupation à 

titre précaire entre la Régie des Bâtiments et l'ASBL 

Collège de l'exécutif a été envisagée en attendant la 

création d'une nouvelle ASBL responsable de la 

gestion des parties communes. 

 

 

 

Cette nouvelle concession sera rédigée en tenant 

compte des recommandations émises par la 

commission d'enquête parlementaire.  

 

Het incident is gesloten. 

 

L'incident est clos. 

 

07 Vraag van de heer Jean-Jacques Flahaux aan 

de minister van Justitie, belast met de Regie der 

Gebouwen, over "het ontbreken van een straf 

voor een ontsnapping uit de gevangenis" 

(nr. 28375) 

07 Question de M. Jean-Jacques Flahaux au 

ministre de la Justice, chargé de la Régie des 

Bâtiments, sur "l'absence de peine pour les 

évasions" (n° 28375) 
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07.01 Jean-Jacques Flahaux (MR): Jaarlijks 

ontsnappen er gemiddeld 10 van de 

10.000 gedetineerden in België. Anders dan in 

sommige buurlanden wordt een ontsnapping uit de 

gevangenis in ons land niet als een strafbaar feit 

beschouwd. Iemand die uit de gevangenis ontsnapt, 

kan alleen maar vervolgd worden voor de 

wanbedrijven die hij pleegt om te kunnen 

ontsnappen. In Frankrijk wordt de ontsnapping an 

sich sinds 2004 bestraft met een gevangenisstraf 

van drie jaar en een boete van 45.000 euro. 

 

Hoe kijkt u daartegenaan? Hoe verklaart u dat de 

wet niet gewijzigd wordt? Hebt u informatie over het 

ontradend effect van de voormelde Franse 

wetgeving? Hoeveel kosten brengen 

gevangenisontsnappingen jaarlijks met zich mee? 

Als dat niet bekend is, zou u dat dan kunnen laten 

onderzoeken? 

 

07.01  Jean-Jacques Flahaux (MR): Il y 

10 évasions pour 10 000 détenus en Belgique. 

Contrairement à plusieurs pays voisins, l'évasion ne 

constitue pas un délit chez nous. Un évadé ne peut 

être poursuivi que pour les délits qu'il commet pour 

s'enfuir. En France, depuis 2004, l'évasion simple 

est punie de trois ans de prison et 45 000 euros 

d'amende.  

 

 

 

 

Quelle est votre position? Quelles raisons 

expliquent-elles l'absence de modification 

législative? Avez-vous des informations sur l'effet 

dissuasif des lois précitées? Quels sont les coûts 

annuels des évasions? Si cette évaluation n'existe 

pas, pourrait-on la faire?  

 

07.02 Minister Koen Geens (Frans): Het ontwerp 

voor het nieuwe Strafwetboek voorziet in een 

strafbaarstelling wegens ontspanning uit de 

gevangenis en koppelt daar een gevangenisstraf 

van één tot drie jaar aan vast. Als er tijdens de 

ontsnapping sprake is van geweld of bedreigingen, 

kan er een gevangenisstraf van drie tot vijf jaar 

opgelegd worden. Een ontsnapte gevangene die 

zich daarentegen niet schuldig maakt aan geweld of 

bedreigingen en zich binnen 48 uur uit eigen 

beweging aangeeft, zal niet vervolgd worden.  

 

07.02  Koen Geens, ministre (en français): Le 

projet de nouveau Code pénal prévoit l'incrimination 

de l'évasion de détenus, passible d'une peine d'un à 

trois ans d'emprisonnement. S'il est fait usage 

durant l'évasion de violence ou de menaces, la 

peine sera de trois à cinq ans d'emprisonnement. Si 

la personne évadée, sans violence ni menace, se 

rend spontanément dans une période de 48 heures, 

elle ne sera pas incriminée. 

 

Ik heb geen informatie over het ontradende effect 

van wetten die vergelijkbaar zijn met de Franse 

wetgeving. De aan de ontsnappingen verbonden 

kosten worden niet apart in rekening gebracht en 

maken deel uit van de werkingskosten van het 

gerecht en de politie.  

 

In 2017 is er één gedetineerde uit een normaal 

beveiligde gevangenis ontsnapt. In 2015 en 2016 

hebben er geen ontsnappingen plaatsgevonden. De 

andere ontsnappingen – gemiddeld ongeveer tien 

per jaar – vonden plaats in open gevangenissen. 

 

Je ne dispose pas d'information sur l'effet dissuasif 

des lois semblables à la loi française. Les frais liés 

aux évasions ne sont pas comptabilisées 

séparément et participent aux frais de 

fonctionnement de la justice et de la police. 

 

 

En 2017, un détenu s'est évadé d'une prison 

sécurisée ordinaire. Il n'y a eu aucune évasion en 

2015 et 2016. Les autres évasions, en moyenne un 

peu plus de dix par an, ont eu lieu depuis une 

prison à régime ouvert. 

 

07.03  Jean-Jacques Flahaux (MR): Ik hoop dat 

de hervorming van het Strafwetboek in stemming 

kan worden gebracht. 

 

07.03  Jean-Jacques Flahaux (MR): J'espère que 

la réforme du Code pénal pourra être votée. 

 

Het incident is gesloten. 

 

L'incident est clos. 

 

08 Vraag van de heer Jean-Jacques Flahaux aan 

de minister van Justitie, belast met de Regie der 

Gebouwen, over "voorzieningen voor 

kinderopvang in de gevangenis" (nr. 28381) 

 

08 Question de M. Jean-Jacques Flahaux au 

ministre de la Justice, chargé de la Régie des 

Bâtiments, sur "les infrastructures permettant 

l'accueil des enfants en prison" (n° 28381) 

 

08.01  Jean-Jacques Flahaux (MR): 08.01  Jean-Jacques Flahaux (MR): Parmi les 
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12.000 minderjarigen hebben een familielid in de 

gevangenis. In acht van de tien gevallen is het de 

vader die opgesloten is. Een op de twee kinderen 

zou nooit een bezoek brengen aan zijn ouder in de 

gevangenis. De balie van Luik wilde het 

gevangenisbezoek aangenamer maken door 

speelgoed beschikbaar te stellen in de gevangenis 

van Lantin. 

 

Welke gevangenissen bieden voorzieningen voor 

de opvang van kinderen? Zullen alle gevangenissen 

voorzieningen krijgen voor kinderopvang? 

 

proches des détenus, 12 000 sont mineurs. Huit fois 

sur dix, c'est le père qui est incarcéré. Un enfant sur 

deux ne visiterait jamais le parent détenu. Le 

barreau liégeois a voulu rendre les visites plus 

conviviales, notamment en apportant des jouets à la 

prison de Lantin.  

 

 

 

Quelles prisons offrent-elles des structures dédiées 

à l'accueil des enfants? Va-t-on toutes les en doter?  

 

08.02 Minister Koen Geens (Frans): In de basiswet 

die het bezoek van kinderen aan een ouder in de 

gevangenis mogelijk maakt, wordt niets specifieks 

voorgeschreven inzake de organisatie daarvan. Er 

worden niettemin wel projecten met externe 

partners ondersteund om de organisatie van 

gevangenisbezoeken te verbeteren, dit met het oog 

op re-integratie en om ervoor te zorgen dat de 

gedetineerde een goede relatie onderhoudt met zijn 

familiekring. In dit opzicht spelen we een 

bemiddelings- en begeleidingsrol.  

 

Initiatieven zoals die van de balie van Luik juich ik 

toe, maar we moeten trachten samen te werken 

met onze externe partners. 

 

08.02  Koen Geens, ministre (en français): La loi 

de principe permettant d'organiser les visites 

enfants-parents n'édicte aucun élément 

d'organisation particulier. On soutient néanmoins 

des projets avec des partenaires externes pour 

faciliter l'organisation de ces visites, à des fins de 

réinsertion et pour que le détenu maintienne une 

relation de qualité avec son environnement familial. 

Nous jouons à cet égard un rôle de facilitateur et 

d'encadrement.  

 

 

Je salue les initiatives comme celle du barreau 

liégeois mais il faut tenter d'organiser les choses 

avec nos partenaires externes. 

 

08.03  Jean-Jacques Flahaux (MR): Zulke 

initiatieven moeten aangemoedigd worden. 

 

08.03  Jean-Jacques Flahaux (MR): Il faut 

encourager ces initiatives.  

 

Het incident is gesloten. 

 

L'incident est clos. 

 

09 Vraag van mevrouw Vanessa Matz aan de 

minister van Justitie, belast met de Regie der 

Gebouwen, over "de ratificatie van protocol nr. 16 

bij het Europees Verdrag voor de Rechten van de 

Mens" (nr. 28410)  

 

09 Question de Mme Vanessa Matz au ministre 

de la Justice, chargé de la Régie des Bâtiments, 

sur "la ratification du protocole n° 16 de la 

Convention européenne des droits de l'homme" 

(n° 28410) 

 

09.01  Vanessa Matz (cdH): België heeft het 

Protocol nr. 16 bij het Verdrag tot bescherming van 

de Rechten van de Mens en de Fundamentele 

Vrijheden ondertekend, maar moet het nog 

ratificeren. Dit Protocol voorziet in een facultatief 

mechanisme om het Europees Hof om advies te 

vragen over de uitlegging en de toepassing van de 

rechten die in het Verdrag zijn vastgelegd.  

 

Is een ratificatie mogelijk in een periode van 

lopende zaken? 

 

09.01  Vanessa Matz (cdH): La Belgique a signé 

mais doit encore ratifier le protocole n° 16 de la 

Convention de sauvegarde des Droits de l'Homme 

et des Libertés fondamentales qui met en place un 

mécanisme facultatif permettant d'adresser à la 

Cour européenne des demandes d'avis sur des 

questions d'interprétation et d'application des droits 

définis par la Convention.  

 

La ratification est-elle possible en affaires 

courantes?  

 

09.02 Minister Koen Geens (Frans): We stellen 

alles in het werk om het Protocol in de komende 

maanden te ratificeren. Aangezien het wetsontwerp 

alleen procedurewijzigingen aanbrengt en geen 

gevolgen heeft voor de begroting, hopen we het zo 

spoedig mogelijk aan de Raad van State te kunnen 

09.02  Koen Geens, ministre (en français): Nous 

mettons tout en œuvre pour une ratification dans les 

mois à venir. Le projet n'apportant que des 

modifications de procédure et n'entraînant aucun 

effet sur le budget, nous espérons le présenter 

rapidement au Conseil d'État. L'avant-projet de loi 
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voorleggen. Het voorontwerp van wet moet eerst op 

de ministerraad worden besproken. We kunnen niet 

garanderen dat we het nog voor het einde van de 

legislatuur kunnen indienen. 

 

doit être soumis auparavant au Conseil des 

ministres. Nous ne pouvons garantir un dépôt avant 

la fin de la législature. 

 

09.03  Vanessa Matz (cdH): Ik hoop in elk geval 

dat dat zal gebeuren.  

 

09.03  Vanessa Matz (cdH): J'espère tout de 

même que ce sera le cas. 

 

Het incident is gesloten. 

 

L'incident est clos. 

 

10 Vraag van mevrouw Vanessa Matz aan de 

minister van Justitie, belast met de Regie der 

Gebouwen, over "de jaarverslagen betreffende 

het contentieux van België voor het Europees 

Hof voor de Rechten van de Mens en de 

oprichting van het mensenrechteninstituut" 

(nr. 28411) 

 

10 Question de Mme Vanessa Matz au ministre 

de la Justice, chargé de la Régie des Bâtiments, 

sur "les rapports annuels sur le contentieux de la 

Belgique devant la Cour européenne des droits 

de l'homme et la création de l'institut des droits 

de l'homme" (n° 28411) 

 

10.01  Vanessa Matz (cdH): In maart 2017 hebt u 

in de Senaat uw jaarverslag betreffende het 

contentieux van België voor het Europees Hof voor 

de Rechten van de Mens 2015-2016 voorgesteld. 

Toen België voorzitter van de Raad van Europa was 

in 2015 hebt u toegezegd dat die jaarverslagen 

zouden worden opgesteld en dat het federaal 

Parlement een grotere rol zou spelen bij de 

toepassing van het Europees Verdrag voor de 

Rechten van de Mens. 

 

Het jaarverslag 2016-2017 werd noch bij de Kamer, 

noch bij de Senaat ingediend. Wanneer zult u dat 

doen? 

 

Aan het begin van de legislatuur hebt u de 

oprichting van een mensenrechteninstituut 

aangekondigd. Hoe ver staat het daarmee? 

 

10.01  Vanessa Matz (cdH): En mars 2017, vous 

avez présenté au Sénat votre rapport 2015-2016 

sur le contentieux de la Belgique devant la Cour 

européenne des droits de l’homme. Lors de la 

présidence par la Belgique du Conseil de l’Europe 

en 2015, vous vous étiez engagé à établir ces 

rapports annuels et à renforcer le rôle du Parlement 

fédéral dans l'application de la Convention.  

 

 

 

Le rapport 2016-2017 n'a été présenté ni à la 

Chambre ni au Sénat. Quand le ferez-vous?  

 

 

Vous aviez annoncé la création d’un institut des 

droits de l’homme en début de législature, où en 

est-on?  

 

10.02 Minister Koen Geens (Frans): Het 

jaarverslag 2016-2017 zal op 22 februari 2019 in de 

Senaat worden voorgesteld, samen met het verslag 

2017-2018. 

 

Er ligt een voorontwerp van wet klaar voor de 

stapsgewijze oprichting van een nationaal 

mensenrechteninstituut. Er zal eerst een federaal 

instituut worden gecreëerd voor alle vraagstukken 

waarvoor het federale beleidsniveau bevoegd is. 

Vervolgens zal er werk gemaakt worden van de 

interfederalisering via een samenwerkingsakkoord 

tussen de federale Staat en de deelgebieden dat 

het mogelijk zal maken het Belgische raamwerk 

voor de bescherming en de bevordering van de 

grondrechten te finaliseren en dat zal beantwoorden 

aan de normen van de beginselen van Parijs. Ik 

hoop in deze commissie medestanders te vinden 

om ervoor te zorgen dat het ontwerp nog voor het 

einde van deze legislatuur kan worden 

goedgekeurd. 

10.02  Koen Geens, ministre (en français): Cette 

présentation aura lieu devant le Sénat le 22 février 

2019 avec celle du rapport 2017-2018.  

 

 

Un avant-projet de loi est prêt pour la mise en place 

progressive d'un institut national des droits de 

l'homme. Un institut fédéral sera d'abord créé pour 

couvrir toutes les questions relevant de la 

compétence fédérale. Ensuite, nous visons 

l'interfédéralisation grâce à un accord de 

coopération entre l'État fédéral et les entités 

fédérées qui permettra de finaliser le paysage belge 

de protection et de promotion des droits 

fondamentaux et répondra aux exigences des 

principes de Paris. J'espère trouver des partenaires 

dans cette commission pour faire aboutir ce projet 

sous cette législature.  
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10.03  Vanessa Matz (cdH): We zijn bereid u te 

steunen. 

 

10.03  Vanessa Matz (cdH): Nous sommes prêts à 

vous soutenir.  

 

Het incident is gesloten. 

 

L'incident est clos. 

 

11 Vraag van de heer Georges Gilkinet aan de 

minister van Justitie, belast met de Regie der 

Gebouwen, over "het beroep van het parket-

generaal tegen het vonnis in de zaak van de 

personen die migranten onderdak hebben 

verleend" (nr. 28318) 

 

11 Question de M. Georges Gilkinet au ministre 

de la Justice, chargé de la Régie des Bâtiments, 

sur "l'appel introduit par le parquet général dans 

le dossier des hébergeurs de migrants" 

(n° 28318) 

 

11.01 Georges Gilkinet (Ecolo-Groen): Het parket 

gaat tot het uiterste in het dossier van de personen 

die migranten onderdak verleend hebben. Het gaat 

in hoger beroep tegen de op 12 december 2018 

gewezen vrijspraak. 

 

Heeft men u over die beslissing geraadpleegd? 

Kwam ze er ten gevolge van de toepassing van uw 

positief injunctierecht? Hoe rechtvaardigt u die 

beslissing? Ligt die in de lijn van de 

beleidsprioriteiten van de regering? Hebt u contact 

opgenomen met het parket om uitleg te krijgen of 

zult u dat nog doen? 

 

11.01  Georges Gilkinet (Ecolo-Groen): Le parquet 

fait preuve de jusqu'au-boutisme dans ce dossier 

des hébergeurs de migrants. Il a fait appel contre 

l'acquittement prononcé le 12 décembre.  

 

 

Avez-vous été concerté sur cette décision? Est-elle 

le résultat d'une injonction dans votre chef? 

Comment justifiez-vous cette décision? Est-elle 

conforme aux priorités politiques fixées par le 

gouvernement? Avez-vous pris contact avec le 

parquet pour obtenir des explications ou comptez-

vous le faire? 

 

11.02 Minister Koen Geens (Frans): Ik heb in dit 

dossier geen gebruik gemaakt van mijn positief 

injunctierecht. Ik onthoud me van commentaar. De 

strijd tegen mensenhandel- en smokkel maakt deel 

uit van de beleidsprioriteiten en vereist een krachtig 

repressief beleid. 

 

11.02  Koen Geens, ministre (en français): Je n'ai 

pas fait usage de mon droit d'injonction positive 

dans ce dossier. Je m'abstiendrai de tout 

commentaire. La lutte contre la traite et le trafic des 

êtres humains fait partie des priorités et nécessite 

une politique de répression forte. 

 

Op basis van de beoordeling van de feiten in een 

individueel dossier kan er bepaald worden of 

iemand zich aan dergelijke strafbare feiten schuldig 

maakt. De minister van Justitie kan zich hierover 

niet uitspreken. 

 

L'appréciation des faits du dossier individuel permet 

de déterminer si une personne se rend coupable de 

ces infractions. Le ministre de la Justice ne peut 

s'exprimer à ce sujet. 

 

11.03  Georges Gilkinet (Ecolo-Groen): We 

moeten inderdaad tegen mensenhandel- en 

smokkel optreden, maar daar gaat het hier niet 

over. Het gaat over een actieve solidariteit ter 

compensatie van de inertie en het gebrek aan 

solidariteit van de federale overheid. De 

scherpslijperij van het federaal parket ten aanzien 

van de betrokken burgers is verrassend en wekt de 

indruk dat het gerecht meedogenloos optreedt 

tegen de zwakkeren, maar zich verzoenend opstelt 

tegenover de sterken. 

 

11.03  Georges Gilkinet (Ecolo-Groen): En effet, il 

faut lutter contre la traite et le trafic des êtres 

humains mais il ne s'agit pas de cela mais bien 

d'une solidarité active qui compense le déficit 

d'action et de solidarité des autorités fédérales. Le 

jusqu'au-boutisme du parquet fédéral envers ces 

citoyens étonne et laisse croire à une justice 

implacable avec les faibles et conciliante avec les 

forts. 

 

Het incident is gesloten. 

 

L'incident est clos. 

 

12 Vraag van de heer Georges Gilkinet aan de 

minister van Justitie, belast met de Regie der 

Gebouwen, over "de werken aan het 

gerechtsgebouw in Namen naar aanleiding van 

12 Question de M. Georges Gilkinet au ministre 

de la Justice, chargé de la Régie des Bâtiments, 

sur "les travaux effectués au palais de justice de 

Namur à la suite d'un rapport de l'Inspection du 
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een verslag van de Arbeidsinspectie en de 

organisatie van het gerecht in Namen in de 

toekomst" (nr. 28320) 

 

Travail et l'avenir de l'organisation de la Justice à 

Namur" (n° 28320) 

 

12.01 Georges Gilkinet (Ecolo-Groen): Het 

gerechtsgebouw te Namen raakt steeds meer 

vervallen doordat zelfs de geringste investeringen 

uitblijven. Op 29 november heeft de procureur des 

Konings aangekondigd dat het personeel vanaf 

1 december de verdiepingen van het gebouw niet 

meer zou mogen betreden. De toestand zou er zo 

gevaarlijk geworden zijn dat zelfs ongevallen met 

fatale afloop niet meer uit te sluiten vielen. Daardoor 

hebben er 80 personen hun kantoor moeten 

verlaten. 

 

Ondertussen werden er werken uitgevoerd zodat 

het gebouw opnieuw open kon. Welke werken 

werden er precies uitgevoerd en hoeveel hebben 

die gekost? In welke staat verkeert het gebouw nu? 

Hoeveel vertraging heeft de behandeling van de 

dossiers als gevolg van die sluiting van een paar 

weken opgelopen? Hoe zal die achterstand 

ingehaald worden?  

 

12.01  Georges Gilkinet (Ecolo-Groen): Le palais 

de justice de Namur est de plus en plus insalubre, 

en l'absence d'investissements minimaux. Le 

29 novembre, le procureur du Roi a annoncé que 

l'accès aux étages du palais serait interdit à partir 

du 1er décembre, en raison de risques graves et 

mortels pour le personnel: 80 personnes ont dû 

quitter leur bureau. 

 

 

 

 

Des travaux ont été menés au palais, qui ont permis 

sa réouverture: quels ont été ces travaux et 

combien ont-ils coûté? Quelle est la situation de 

salubrité actuelle? Peut-on estimer l'importance des 

retards dans le traitement des dossiers dus à la 

fermeture de quelques semaines? Comment 

seront-ils résorbés?  

 

12.02 Minister Koen Geens (Frans): Zoals ik op 

9 januari al heb uitgelegd, werden er verschillende 

werken uitgevoerd om het gerechtsgebouw opnieuw 

te kunnen openen. Een deel van de werken valt ten 

laste van de Regie der Gebouwen, een ander deel 

is voor rekening van de FOD Justitie. 

 

De volgende werken werden uitgevoerd: controle en 

herstellingen van de daken en dakgoten, 

vervanging van een defecte elektriciteitskast, 

stabiliteitsanalyse – die geruststellend is –, controle 

van de elektrische installaties, vervanging van de 

brandmeldingsinstallaties en van het systeem voor 

de sluiting van de beveiligde deuren en de 

beveiliging van de lokalen waarin de 

overtuigingsstukken liggen. Momenteel worden de 

elektriciteitsvoorzieningen in overeenstemming met 

de voorschriften gebracht. 

 

De facturen werden nog niet allemaal ontvangen en 

dus kan ik u momenteel nog niet zeggen wie wat 

betaald heeft. 

 

Op basis van de resultaten van de volgende 

evacuatieoefening en van het bezoek van de 

brandweer zal bekeken worden of er nog meer 

werken nodig zijn. 

 

Het parket heeft negen nieuwe personeelsleden 

aangenomen. Bij de griffie zullen er nog drie 

personen in dienst worden genomen. Normaal 

gezien kunnen we in maart het bestek voor het 

nieuwe gerechtsgebouw publiceren. 

12.02  Koen Geens, ministre (en français): Comme 

expliqué ici le 9 janvier, de nombreux travaux ont 

été exécutés, permettant au palais de rouvrir. Une 

partie des travaux est à charge de la Régie des 

Bâtiments, une autre est à charge du SPF Justice. 

 

 

Les travaux suivants ont notamment été exécutés: 

vérification des corniches et toitures, réparations, 

remplacement d'un boîtier électrique défectueux, 

analyse de stabilité – qui est rassurante –, contrôle 

des installations électriques, remplacement des 

centrales de détection incendie et du système de 

fermeture de portes sécurisées, sécurisation des 

locaux "pièces à conviction". La remise en 

conformité des installations électriques est en 

cours.  

 

 

Toutes les factures n'ayant pas encore été reçues, 

je ne peux vous dire, à ce stade, qui a payé quoi.  

 

 

D'autres travaux seront certainement à envisager 

en fonction des résultats du prochain exercice 

d'évacuation et de la visite des pompiers.  

 

 

Neuf personnes ont renforcé le personnel du 

parquet; le recrutement de trois personnes pour le 

greffe est en cours. Nous pourrons normalement 

publier le cahier des charges pour le nouveau palais 

en mars.  
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12.03  Georges Gilkinet (Ecolo-Groen): In 

afwachting van de opening van het nieuwe 

gerechtsgebouw moet men alle nodige 

investeringen doen in het huidige gebouw. 

 

12.03  Georges Gilkinet (Ecolo-Groen): Tous les 

investissements nécessaires doivent être réalisés 

en attendant qu'un nouveau palais de justice voie le 

jour. 

 

Het incident is gesloten. 

 

L'incident est clos. 

 

13 Vraag van mevrouw Annick Lambrecht aan de 

minister van Justitie, belast met de Regie der 

Gebouwen, over "de overbevolking in de 

gevangenissen van Vorst en Sint-Gillis" 

(nr. 28417) 

 

13 Question de Mme Annick Lambrecht au 

ministre de la Justice, chargé de la Régie des 

Bâtiments, sur "la surpopulation dans les prisons 

de Forest et de Saint-Gilles" (n° 28417) 

 

13.01  Annick Lambrecht (sp.a): Op 9 januari 

2019 heeft de Brusselse rechtbank van eerste 

aanleg de Belgische Staat veroordeeld wegens de 

overbevolking in de gevangenissen van Vorst en 

Sint-Gillis, op straffe van dwangsommen als de 

Belgische Staat deze situatie niet verbetert binnen 

de zes maanden. Ook het Europees Hof voor de 

Rechten van de Mens heeft België al meerdere 

malen veroordeeld voor de omstandigheden waarin 

de gevangenen verblijven.  

 

Waarom blijft de overbevolking in de 

gevangenissen nog altijd een probleem? Hoe zal de 

minister de dwangsommen vermijden? Welke 

gevangenissen kampen vandaag met overbevolking 

en wat zal de minister doen om dit probleem 

definitief op te lossen? 

 

13.01  Annick Lambrecht (sp.a): Le 9 janvier 

2019, le tribunal de première instance de Bruxelles 

a condamné l'État belge pour la surpopulation dans 

les prisons de Forest et Saint-Gilles, sous peine 

d'astreintes si l'État belge ne remédie pas à cette 

situation dans les six mois. La Cour européenne 

des droits de l'homme a aussi déjà condamné à 

plusieurs reprises la Belgique pour les conditions 

dans lesquelles vivent les détenus. 

 

 

Pourquoi ce problème de surpopulation carcérale 

perdure-t-il? Comment le ministre va-t-il faire pour 

éviter les astreintes? Quelles prisons sont 

aujourd'hui confrontées à une surpopulation et 

quelles initiatives le ministre prendra-t-il pour 

résoudre définitivement ce problème? 

 

13.02 Minister Koen Geens (Nederlands): Sinds 

2014 is de gevangenispopulatie sterk gedaald. Die 

trend houdt aan, deels omdat meer geïnterneerden 

worden overgebracht naar aangepaste instellingen. 

Zo werden twee forensisch psychiatrische centra 

geopend, in Gent en Antwerpen, en kwamen er 

plaatsen bij in het reguliere psychiatrische circuit. 

Daarnaast werd het strafarsenaal wettelijk 

uitgebreid, vooral de probatie en het elektronisch 

toezicht, dit laatste ook in het raam van de 

voorlopige hechtenis. Het aantal opsluitingen houdt 

natuurlijk verband met externe beslissingen van 

onder meer de onderzoeksrechter. Daarop heb ik 

als minister geen invloed. 

 

13.02  Koen Geens, ministre (en néerlandais): La 

population carcérale a fortement chuté depuis 2014. 

Cette tendance se maintient, en partie en raison de 

l'augmentation du nombre de détenus transférés 

vers des institutions adaptées. C'est ainsi que deux 

centres de psychiatrie légale ont ouvert, l'un à 

Gand, l'autre à Anvers, et que des places ont été 

créées dans le circuit psychiatrique régulier. De 

plus, l'arsenal législatif des sanctions a été étoffé 

avec, en particulier la probation et la surveillance 

électronique, cette dernière étant aussi utilisée dans 

le cadre de la détention préventive. Le nombre 

d'incarcérations est évidemment en lien avec des 

décisions extérieures prises notamment par le juge 

d'instruction. C'est un élément sur lequel je n'ai pas 

d'influence en ma qualité de ministre. 

 

De gevangenis van Haren zal volstaan om de 

huidige bevolking in de Brusselse gevangenissen te 

huisvesten. Mijn diensten bestuderen nu eventuele 

extra infrastructurele maatregelen op korte termijn.  

 

 

Momenteel kampen de gevangenissen van 

Antwerpen, Dendermonde, Gent, Ieper, Lantin, 

Nijvel en Sint-Gillis procentueel met de grootste 

La prison de Haren offrira une capacité suffisante 

pour héberger la population carcérale actuelle des 

prisons bruxelloises. Pour l'heure, mes services 

étudient d'éventuelles mesures additionnelles à 

court terme en matière d'infrastructure. 

 

Le taux de surpopulation carcérale est actuellement 

le plus élevé dans les prisons d'Anvers, de 

Termonde, de Gand, d'Ypres, de Lantin, de Nivelles 
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overbevolking. De infrastructuurprojecten van de 

opeenvolgende masterplannen moeten voor zowel 

gedetineerden als geïnterneerden op lange termijn 

voor de nodige capaciteit zorgen. 

 

et de Saint-Gilles. Les projets d'infrastructure des 

masterplans successifs doivent garantir la capacité 

requise à long terme tant pour les détenus que pour 

les internés. 

 

13.03  Annick Lambrecht (sp.a): Dreigt de 

Belgische Staat dwangsommen te moeten betalen?  

 

13.03  Annick Lambrecht (sp.a): L'État belge 

risque-t-il de devoir payer des astreintes?  

 

13.04 Minister Koen Geens (Nederlands): Die 

beslissing komt toe aan de rechter. 

 

13.04  Koen Geens, ministre (en néerlandais): Il 

appartiendra au juge d'en décider.  

 

Het incident is gesloten. 

 

L'incident est clos. 

 

De openbare commissievergadering wordt gesloten 

om 13.43 uur.  

 

La réunion publique de commission est levée à 

13 h 43. 

 

 


